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(၉) ႀကမိေ္ျမာက ္တစႏိုု္ငင္လံံုုး ပစခ္တတ္ုုိကခ္ိုကုမ္ႈရပစ္ေဲရး 
သေဘာတစူာခ ်ဳပေ္တြ႔ဆံုုေဆြးေႏြးေရးည ႏိိႈငး္ေရးအစညး္အေ၀းတြင ္

တုုိငး္ရငး္သားလကန္ကက္ိငုေ္တာ္လ နေ္ရးအဖြဲ႔အစညး္မ ား၏အဆင့္ျမင့္ညိ ႏိႈငး္ေရးကိယုစ္ားလ ယအ္ဖြဲ႔ 
(SD)၏ကိုယုစ္ားလ ယအ္ဖြဲ႔ေခါငး္ေဆာငေ္ခါငး္ေဆာင ္ပဒိုေုနာ္စဖီိုးုရာစနိ၏္ အဖြင့္မနိ္႔ခြနး္စကား 

 

ရန္ကုုန္ၿမိ်ဳ႕၊ ျမနမ္ာႏုုိင္င ံ      ၂၀၁၅ ခုုႏ စ္၊ ၾသဂုုတ္လ (၆) ရက္ 

အားလံုုး မဂၤလာပါ။ 

ပထမဆံုုးအေနနဲ႔ေျပာခ ငတ္ာကေတာ ့ အခုလုက္ရ ိျပည္နယန္ဲ႔တုုိင္းေဒသၾကီးအေတာ္မ ားမ ားမ ာ ႀကံ်ဳေတြ႔ေန 

ရတဲ ့ ေရေဘးဒုုကၡေတြအတြက္ ကြ န္မတိုု႔အေနနဲ႔အင္မတန္မ  စိတ္မေကာင္းျဖစ္ရျပီး ကယ္ဆယ္ေရးလုုပင္န္း 

ေတြမ ာလည္း အစုုိးရအေနနဲ႔အေကာင္းဆံုုးလုုပ္ေဆာင္ေနတယ္လုုိ႔ယံုုၾကည္ပါတယ္။ ကြ န္မတိုု႔အေနနဲ႔ပံ့ပိုုး 

ႏိုင္သည္မ ားကိုုလည္း တတ္အားသေရြ႕ပါ၀င္ပံ့ပိုုးႏိုုင္ဖိုု႔စိတ္ဆႏၵရ ိပါတယ္။  

ယခု ု (၉) ႀကိမ္ေျမာက ္တစ္ႏိုုင္ငံလံုုးပစ္ခတတ္ုုိက္ခိုုက္မႈရပ္စေဲရးေတြ႔ဆံုုေဆြးေႏြးည ိႏိႈင္းေရးအစည္းအေ၀းကို 

ၾကြေရာက္လာၾကတဲ့ျပည္ေထာငစ္ုုျငိမ္းခ မ္းေရးေဖာ္ေဆာင္ေရးလုုပင္န္းေကာ္မတီဒုုတိယဥကၠဌျပည္ေထာင္စု

၀န္ၾကီးဦးေအာင္မင္းႏ င့္ကိုုယ္စားလ ယ္အဖြဲ႔အားလံုုး၊တပ္ဘက္ဆုုိင္ရာကိုုယ္စားလ ယမ္ ားအားလံုုး၊ လႊတ္ေတာ္ 

ကိုုယ္စားလ ယ္မ ားႏ င့္ ၾကြေရာက္လာၾကတဲ ့တာ၀နရ္ ိသူမ ားအားလံုုးကိုု ေလးစားပါတယ္။  

 

(၉)ၾကိမ္ေျမာက္တစ္ႏိုုင္ငံလံုုးပစခ္တ္တုုိက္ခိုုက္မႈရပစ္ဲေရးေတြ႔ဆံုုေဆြးေႏြးည ိႏိႈင္းေရးအစည္းအေ၀းမ ာျပီးခဲတ့ဲ ့

(၈)ၾကိမ္ေျမာက္အစည္းအေ၀းတုနု္းကမျပီးျပတ္ေသးတဲ့တစ္ႏိုုင္ငံလံုုးပစခ္တ္တိုုက္ခုုိက္မႈရပ္စဲေရး သေဘာတ ူ

စာခ ်ဳပ္ကိုုအားလံုုးပါ၀င္လက္မ တေ္ရးထုုိးႏိုုင္ေရးကိစၥ၊စာခ ်ဳပ္ထမဲ ာျပင္ဆင္ရန ္ က န္ရ ိေနတဲ့အခ က္(၃)ခ က္ကိုု 

ဆက္လက္ည ိႏိႈင္္းဖို႔ကိစၥအပါအ၀င ္အသိသက္ေသကိစၥနဲ႔စာခ ်ဳပ္ထဲမ ာပါ၀င္လကမ္ တ္ေရးထုုိးမည့္သူမ ား ကိစၥ 

မ ားကိုု ဆက္လက္ေဆြးေႏြးမ ာျဖစ္ပါတယ္။   

ယခုုအခ ိန္က အရမ္းအေရးႀကီးတဲ ့အခ ိန္ျဖစ္တယ္ဆုုိတာကိုုကြ န္မတုုိ႔တုုိင္းရင္းသားလက္နက္ကိုုငေ္တာ္လ န္ 

ေရးအဖဲြ႔အစည္းမ ားက နားလည္သေဘာေပါက္ျပီး တခ ိန္ထဲမ ာပ ဲ တစ္ႏိုုင္ငံလံုုးပစ္ခတ္တုုိက္ခိုုက္မႈရပစ္ဲေရး 

သေဘာတူစာခ ်ဳပ္ကို ု အားလံုုးပါ၀င္လက္မ တ္ေရးထုုိးႏုုိင္ဖိုု႔အတြက္ အေရးၾကီးတယ္လိုု႔လည္းျမင္ပါတယ္။ 

တစ္ႏိုုင္ငံလံုုးပစ္ခတ္တုုိက္ခိုုက္မႈရပစ္ဲေရးစာခ ်ဳပ္ကိုု လက္ေတြ႔က က ထိေရာက္စြာ အေကာင္အထည္ ေဖာ္ႏုုိင္ 

ဖိုု႔အတြက္ လက္နက္ကိုုငေ္တာ္လ န္ေရးအဖြဲ႔အစည္းမ ားအားလံုုးက အဖဲြ႔အစည္းၾကီးသည္ျဖစ္ေစ၊ ငယ္သည္ 

ျဖစ္ေစ လက္နက္ကိုုငပ္ဋပိကၡနဲ႔ ပါတ္သက္ေနတဲ့အဖြဲ႔ေတြျဖစ္တဲ့အတြက္ျငမိ္းခ မ္းေရးတည္ေဆာက္ ေရးမ ာ 

လည္းအားလံုုးပါ၀င္မ သာ ကြ န္မတိုု႔သြားေနတဲ ့ ၿငိမ္းခ မ္းေရးလုုပင္န္းစဥ္တခုလုံုုး အလုုပ္ျဖစ္မယ္ဆုုိတာကိုု 

သေဘာေပါက္ပါတယ္။  
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ဒီေတာ ့ တစ္ႏုုိင္ငံလံုုးအပစ္အခတ္တုုိက္ခိုုက္မႈရပစ္ဲဖုုိ႔အတြက္နဲ႔ ျငိမ္းခ မ္းေရးတညေ္ဆာက္ႏိုုင္ေရးအတြက္ 

တစ္ႏုုိင္ငံလံုုးပစ္ခတ္တိုုကခ္ိုုက္မႈရပစ္ဲေရးစာခ ်ဳပ္မ ာ အားလံုုးပါ၀ငႏိုု္င္ေရးအတြက္အစုုိးရဘက္ကလည္း နည္း 

လမ္းေတြရ ာမယ္လိုု႔ယံုုၾကည္ပါတယ္။ (၈) ၾကိမ္ေျမာက္အစည္းအေ၀းတုုန္းကအဆုုိျပ်ဳတင္ျပထားသလုုိပဲ 

အစုုိးရဆကီ အားလံုုးပါ၀င္ႏိုုင္ေရးအတြက ္ အေကာင္းဆံုုးနညး္လမ္း တခုုခုုကိုုရရ ိမယ္လိုု႔ ေမ  ာ္လင့္ပါတယ္။  

ျပီးခဲ့တဲ့ (၈) ႀကိမ္ေျမာက္အစည္းအေ၀းတုုနး္က  UPWC ဘကက္ NCCT ရဲ ့အဖြဲ႔ ၀င ္ (၁၆) ဖြဲ႔ထဲက (၁၀)ဖြဲ႔ 

ကိုုပ ဲ လက္မ တ္ေရးထုုိးေရးမ ာပါ၀င္ဖုုိ႔လက္ခတံယ္လိုု႔တင္ျပခဲပ့ါတယ္။ UPWC ရဲ ့ သေဘာထားကိုုတိုုင္းရင္း 

သားအဆင့္ျမင့္ေခါင္းေဆာငေ္တြကို ုအစည္းအေ၀းမ ာျပန္တင္ျပေတာ ့အစည္းအေ၀းကအားလံုုးပါ၀င ္လက္ 

မ တ္ေရးထုုိးေရး၊ အနည္းဆံုုးအေနျဖင့္ NCCT အဖြဲ႔၀င္ (၁၆) ဖြဲ႔ လက္မ တ္ေရး ထုုိးေရးကိုပုဲ ဆက္လက္ ကိုုင္စြ ဲ

ထားဖုုိ႔ ဆံုုးျဖတ္ခဲ့ၾကတဲ့အေပၚ အခုု (၉) ႀကိမ္ေျမာက္အစည္းအေ၀းမ ာ ဆက္လက္ည ိႏိႈင္းဖုိ႔ျဖစ္ပါတယ္။ 

ဒီအစည္းအေ၀းကေနျပီး တစ္ႏိုုင္ငံလံုုး အပစ္အခတရ္ပစ္ဲေရးျဖစ္ဖိုု႔အတြက္ စိတ္သေဘာထားအခိုုင္အမာနဲ႔ 

ေသေသခ ာခ ာစဥ္းစားျပီးေဆြးေႏြးည ိႏိႈင္းၾကမယ္ဆုုိရင္အေကာင္းဆံုုးအေျဖတခုုကိုုရရ ိျပီးေရ ႕ဆက္သြားဖုုိ႔ အ 

တြက ္အလားအလာေကာင္းေတြလည္းရရ ိမယ္လုုိ႔ယံုုၾကည္ပါတယ္။  

ႏ စ ္ (၆၀) ေက ာ္ၾကာျပည္တြင္းစစ္က တုုိင္းရင္းသားၾကီး၊ငယ္မခြျဲခားပ ဲ အားလံုုးကထပ္တူညီမ  ခံစားရတာ 

ျဖစ္ျပီး အားလံုုးရဲ့ႏိုုင္ငံေရးရည္မ န္းခ က္ကလည္း အတူတူပဲျဖစ္တဲ့အတြက္ႏိုုင္ငံေရးေဆြးေႏြးပြကဲိုု သြားဖုုိ႔ 

အတြက္ တုုိင္းရင္းသားလက္နက္ကိုုင္ေတာ္လ န္ေရးအဖြဲ႔အစည္းအားလံုုးအေနနဲ႔ တစ္ႏိုုင္ငံလံုုးပစ္ခတ္တုုိက္ 

ခိုုက္မႈရပ္စေဲရး သေဘာတစူာခ ်ဳပ္အခိုုင္အမာျဖစ္ေရးအတြက ္ အားလံုုးကလက္မ တ္ေရးထုုိးႏုုိင္ဖုုိ႔ အေရးႀကီး 

ပါတယ္။  

တုုိင္းရင္းသားလကန္က္ကိုုင္အဖြဲ႔တခုုခုုကို ု ခ န္ရစထ္ားမယ္ဆုုိရင္တုုိက္ပြေဲတြ ဆကလ္က္ျဖစ္ပြားဖုုိ႔အတြက္ 

ဖန္တီးတာနဲ႔အတူတူပါပဲ။ ဒါ့အျပင္ NCA မ ာမပါ၀ငႏုုိ္င္ေသးတဲ ့အဖြဲ႔ေတြနဲ႔ တိုုက္ပြဆဲကလ္က္ျဖစ္ပြားမယ ္ဆုုိ 

ရင္လည္း NCA လက္မ တ္ထိုုးထားတဲ့ျပည္နယ္ေတြမ ာအက ိ်ဳးသက္ေရာက္မႈေတြရ မိ ာျဖစတ္ဲ့အတြက္ကြ န္မတိုု႔ 

လုုိခ င္တဲ့ျငိမ္းခ မ္းေရးကိုုတညေ္ဆာက္ႏိုုင္မ ာမဟုုတ္ပါဘူး။ တစ္ႏိုုင္ငံလံုုးပစ္ခတ္တုုိက္မႈရပ္စေဲရး စာခ ်ဳပ္ကိုု 

လက္မ တ္ေရးထုုိးျပီးတာနက ္ အပစ္အခတအ္ားလံုုးရပ္စဲသြားတာကိုု ျမငခ္ င္ပါတယ္။ လက္မ တ္ေရးထုုိးျပီး 

တိုုက္ပြဆဲက္လက္ျဖစပ္ြားတာကိုမုလိုုလားပါဘူး။ ဘာျဖစ္လုုိ႔လဲဆုုိေတာ့လက္မ တေ္ရးထုုိးျပီး တုုိက္ပြေဲတြ 

ဆက္လက္ျဖစ္ပြားမယ္ဆုုိရင္ ျပည္သူေတြလဲ ကြ န္မတိုု႔ၿငိမ္းခ မ္းေရးလုပု္ရပ္အေပၚသသံယေတြ၊ ဒြဟစိတ္ 

ေတြ ျဖစေ္စႏိုုင္ပါတယ္။  

ဒီတႀကိမ္အစည္းအေ၀းမ ာ ကြ န္မတုုိ႔တိုုင္းရင္းသားကိုုယ္စားလ ယေ္တြနဲ႔ အစုုိးရဘက္ကေရာ၊ တပ္ဘက္ဆုုိင္ 

ရာတာ၀န္ရ သိူအားလံုုး စစမ္ န္တဲ့ျငမိ္းခ မ္းေရးကိုုတည္ေဆာက္ႏိုုင္ဖုုိ႔ကိုုရည္မ န္းျပီး ေဆြးေႏြးည ိႏိႈင္းမယ္ ဆုုိရင ္

စစ္မ န္ျပီးေရရ ည္တည္တံခ့ိုုငၿ္မဲတဲ့ျပည္တြင္းျငိမ္းခ မ္းေရးတည္ေဆာက္ႏိုုင္ဖိုု႔ အေကာင္းဆံုုးအေျဖတခုုခုုကိ ုရရ  ိ

မယ္လုုိ႔ ေမ  ာ္လင့္ပါတယ္။  (အားလုံးကိ ုေက းဇူးတင္ပါတယ္) 


